
2015D35461 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

De vaste commissie voor Financiën heeft op 24 september 2015 een 
aantal vragen en opmerkingen voorgelegd aan de Minister van Financiën 
over zijn brief van 8 juli 2015 inzake de benoeming van de leden van de 
Raad van Toezicht Autoriteit Financiële Markten. 

De voorzitter van de commissie,
Duisenberg 

De adjunct-griffier van de commissie,
Van den Eeden 
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I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

De leden van de VVD-fractie hebben kennisgenomen van de brief over de 
benoeming van de leden van de Raad van Toezicht Autoriteit Financiële 
Markten (AFM) en heeft daarover nog een aantal vragen. 

Eerder was er kritiek dat de Minister het onderzoek over de Raad van 
Toezicht van de AFM «misbruikt» om de greep van het Ministerie van 
Financiën op de AFM te vergroten. Nu worden er vier leden (onder wie de 
voorzitter) benoemd. Hoe is de selectieprocedure gegaan? Hoe heeft de 
werving plaatsgevonden? Wie zijn er betrokken geweest bij deze 
selectieprocedure? Wat is de rol van het Ministerie van Financiën c.q. de 
Minister van Financiën geweest? 

Eerder heeft de voormalig toezichthouder de heer Feilzer aangegeven dat 
de Minister het rapport aangrijpt om ervoor te zorgen dat er geen mensen 
meer uit het veld financieel toezichthouder kunnen worden. In hoeverre is 
dit volgens de Minister nu bewaarheid geworden nu er slechts één 
persoon uit de financiële sector is benoemd? In hoeverre is de Minister 
van mening dat er voldoende kennis van de financiële sector aanwezig is 
in de Raad van Toezicht? 

Een groot discussiepunt destijds waren de nevenfuncties van de 
AFM-commissarissen. Kan een overzicht gegeven worden van de 
(neven-)functies van de nieuw benoemde leden van de Raad van Toezicht? 
In hoeverre is de Minister van mening dat er nevenfuncties en/of 
(neven-)activiteiten zijn die (kunnen) conflicteren? In hoeverre zijn er 
andere zaken die mogelijk conflicteren met de functie van Raad van 
Toezicht van de AFM dan wel een risico zijn of kunnen worden voor het 
vertrouwen in de leden van de Raad van Toezicht? 

De nieuwe voorzitter van de Raad van Toezicht de heer Rosenmöller is ook 
commissaris bij de NS. Bij de NS heeft natuurlijk het nodige gespeeld als 
het gaat om cultuur, integriteit, machtsmisbruik, et cetera. Hoe ziet de 
Minister dat in relatie tot de benoeming van de heer Rosenmöller als 
voorzitter van de Raad van Toezicht van de AFM? Waarvan de Minister 
eerder zei dat deze een voorbeeldfunctie heeft en de lat daarom hoog ligt. 

Eerder heeft er een schriftelijk overleg over de brief van de Minister van 
Financiën over de Raad van Toezicht van de AFM van 12 december 2014 
plaatsgevonden. Wat is de stand van zaken van de zaken die in die brief en 
in het schriftelijk overleg zijn aangegeven in het kader van de verbeterslag 
bij de Raad van Toezicht van de AFM? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PvdA 

De leden van de PvdA fractie hebben met interesse kennisgenomen van 
de benoeming van de leden van de Raad van Toezicht van de Autoriteit 
Financiële Markten. De leden van de PvdA-fractie hebben nog de 
volgende vragen. 

De leden van de PvdA-fractie nemen met instemming kennis van de 
diversiteit in de Raad van Toezicht van de AFM. De genoemde leden 
vragen of andere door de Minister van Financiën (deels) benoemde Raden 
van Toezicht en Raden van Commissarissen voldoende divers zijn? De 
leden van de PvdA-fractie vragen of hiervan een overzicht kan worden 
gegeven. De leden van de PvdA-fractie zijn een voorstander van actief 
aandeelhouderschap van de overheid om zo de publiek belangen te 
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borgen. De genoemde leden van de PvdA-fractie vragen welke criteria de 
Minister van Financiën hanteert bij de benoeming van leden van Raden 
van Toezicht en Raden van Commissarissen, en in hoeverre is daarmee 
geborgd dat commissarissen, in lijn met de publieke belangen, scherp 
hun controlerende taak ten opzichte van de Raden van Bestuur uitoe-
fenen? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen van 
de nieuwe Raad van Toezicht van het AFM. Naast een nieuwe Raad van 
Toezicht is ook de Raad van Bestuur van het AFM voltallig. Kan de 
Minister aangeven hoe de benodigde cultuurverandering gaat plaats-
vinden met de nieuwe mensen? Hoe gaat de Minister in overleg treden 
met het AFM om de verbeteringen in regels en gedrag zoals neergelegd in 
het onderzoek «Compliance en integriteit herijkt» uit te voeren? Kan 
worden aangegeven welke nevenfuncties de nieuwe leden van de Raad 
van Toezicht bekleden en daarbij een oordeel van de Minister of deze 
nevenfuncties wel binnen het nieuwe kader voor nevenactiviteiten van 
leden van de Raad van Toezicht vallen? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PVV 

De leden van de PVV-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de 
Minister met betrekking tot de benoeming van de leden van de Raad van 
Toezicht bij de AFM. 

Naar aanleiding van het genoemde punt brengen de leden van de 
PVV-fractie het volgende naar voren. 

Allereerst zouden de leden van de PVV-fractie graag willen weten waarom 
de Minister ervoor gekozen heeft Paul Rosenmöller in de functie van 
voorzitter van de Raad van Toezicht te benoemen. 

Tevens willen de leden van de PVV-fractie weten in hoeverre het gegeven 
dat de heer Rosenmöller, naast zijn salaris bij de AFM, momenteel jaarlijks 
140.000 euro (zie Jaarverslag VO-Raad 2014) als voorzitter van de 
VO-Raad verdient, past bij de nieuwe gedragscode van de AFM. 

Verder vragen de leden van de PVV-fractie waarom Annemarie van Gaal is 
benoemd tot lid van de Raad van Toezicht. Welke ervaringen en kwali-
teiten maken mevrouw van Gaal geschikt voor deze functie? 

Ten slotte willen de leden van de PVV-fractie graag een overzicht 
ontvangen van alle nevenfuncties van alle leden van de Raad van Toezicht 
met bijbehorende vergoedingen. Ook vragen de leden van de PVV-fractie 
naar een overzicht van de salarissen die de leden van de Raad van 
Toezicht ontvangen van de AFM. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van D66 

De leden van de D66-fractie hebben kennisgenomen van brief van de 
Minister d.d. 8 juli 2015 waarin hij de benoeming van vier nieuwe leden 
van de Raad van Toezicht Autoriteit Financiële Markten uiteenzet. De leden 
van de fractie van D66 hebben enkele aanvullende vragen. 

De leden van de fractie van D66 constateren dat er vier nieuwe leden zijn 
benoemd tot de Raad van Toezicht van de AFM. Klopt het dat al deze vier 
leden zijn voorgedragen door de Raad van Toezicht? Of is de werving van 
de nieuwe leden uitgevoerd door het Ministerie van Financiën? 
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De leden van de fractie van D66 lezen dat de Minister zich met name inzet 
voor een cultuur binnen de Raad van Toezicht, die open moet zijn en 
waarbinnen kritiek ongehinderd plaats moet kunnen hebben. Kan de 
Minister in dat licht aangeven op welke manier dit streven een rol heeft 
gespeeld bij de benoeming van de vier nieuwe leden van de Raad van 
Toezicht? Welke competenties ziet de Minister gewaarborgd bij de 
benoeming op het vlak van een cultuur die openheid beoogt binnen de 
Raad van Toezicht? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de 
ChristenUnie 

De leden van de ChristenUnie-fractie willen graag enkele vragen stellen 
naar aanleiding van de brief van de Minister over de benoeming van de 
leden van Raad van Toezicht van de Autoriteit Financiële Markten. 

De leden van de ChristenUnie-fractie vragen of de Minister een nadere 
toelichting kan geven hoe bij de benoemingen precies gelet is op de 
integriteit, geschiktheid, betrouwbaarheid, onafhankelijkheid en diversiteit 
van de leden, naar aanleiding van de aanbevelingen van het genoemde 
rapport «Raad van Toezicht Autoriteit Financiële Markten (AFM); 
Compliance en integriteit herijkt». Kan de Minister aangeven welke 
ervaringen de benoemde leden van de Raad van Toezicht hebben met de 
stakeholders van de Autoriteit Financiële Markten? Ook vragen deze leden 
of de Minister een volledig overzicht kan geven van de commerciële 
belangen en nevenactiviteiten van de benoemde leden van de Raad van 
Toezicht, gelet op het belang van onafhankelijkheid en transparantie. 

De leden van de ChristenUnie-fractie horen graag van de Minister wat de 
stand van zaken is met betrekking tot de in de brief van 12-12-2014 
(Kamerstuk 32 648 nr. 6) genoemde wijziging van de statuten van de 
Autoriteit Financiële Markten.
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